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Inleiding 
De gemeenteraad heeft op 21 december 2022 het bestemmingsplan Rembrandtbrug vastgesteld en 
het projectbudget verhoogd tot EUR 31.365.000,--. Dit besluit moest voor 1 januari 2023 worden 
genomen onder last van een gerechtelijke dwangsom.  
 
In december waren de onderhandelingsgesprekken tussen OMU – A-Ware nog niet afgerond en kon 
dit nog niet in de besluitvorming worden meegenomen. 
 
Met de vaststelling van het bestemmingsplan is een aantal moties en amendementen aangenomen. 
Het college kreeg hierin onder meer de opdracht om;  

• Samen met de direct betrokken ondernemers een goed inrichtingsplan te maken waarin de 
bedrijven goed en veilig bereikbaar zijn; 

• Een externe second opinion te laten uitvoeren op de kostenramingen voor de aanleg van de 
infrastructuur en de aankoop van het vastgoed; 

• Te blijven zoeken naar kostenbesparingen en financiële bijdragen / subsidies; 
• Kansen te creëren voor de gewenste herstructurering van het bedrijventerrein 

Barwoutswaarder, met het project Rembrandtbrug als vliegwiel. 
 
Het college is met deze opdrachten aan de slag gegaan en wenst de gemeenteraad in de vorm van 
bijgevoegd RIB te informeren over de voortgang.  
 
 



 
 

Kernboodschap  
Kansen in een nieuwe Variantstudie 
 
A-Ware definitief gekocht, OMU bereid tot samenwerking 
In de maanden oktober – december 2022 is de gemeenteraad door de wethouder steeds 
geïnformeerd over de stand van zaken in het aankoopproces van het bedrijf A-Ware. Vanaf de 
zomer 2022 is tussen partijen OMU (Ontwikkelingsmaatschappij Utrecht) en A-Ware onderhandeld, 
resulterend in een concept koopovereenkomst met diverse ontbindende voorwaarden. In januari 
2023 zijn de voorwaarden volledig uitgewerkt en is de aankoop en aanstaand vertrek van A-Ware 
definitief geworden. In december 2022 waren de onderhandelingsgesprekken tussen OMU en A-
Ware nog niet afgerond. 
 
Met dit nieuws in aantocht had het projectteam in januari jl. al een geoptimaliseerde oostvariant 
geschetst, waarin de weg in het zuidelijke deel van het projectgebied 10 a 15 meter westelijker was 
gesitueerd omdat een parallelontsluiting speciaal voor (het vertrekkende) A-Ware kon vervallen. De 
voordelen van deze variant zijn iets beter draagvlak bij ondernemers, kostenbesparing en minder 
impact op de ondernemingen.Tegelijk werd de druk om een meer westelijk tracé (over een deel van 
de recent aangekochte gronden van OMU) serieus te overwegen door de geraakte ondernemers 
meer en meer opgevoerd. Na vertrek van A-Ware worden de bestaande gebouwen immers gesloopt 
en het terrein herontwikkeld, zo wordt geredeneerd.  
 
In januari jl. heeft het college overlegd met de OMU en bescheiden gepolst naar bereidheid om 
medewerking te verlenen aan een studie naar een westvariant. Vanuit een zeer collegiale en 
positieve houding heeft de OMU aangegeven bereid te zijn om gezamenlijk een variant over een 
deel van haar terrein te onderzoeken. Voornaamste voorwaarden van OMU zijn dat zij gronden 
inbrengt tegen marktwaarde, de spin-off van een variant op de herstructurering van het 
bedrijventerrein een belangrijk criterium is en de grootte van haar herontwikkelingslocatie per saldo 
(na eventueel grondruil) gelijk blijft. 
 
Quickscan voor- en nadelen 
Op basis van de principiële bereidheid van OMU en de motiverende pleidooien van de betrokken 
ondernemers, is in februari / maart een quickscan gedaan van de mogelijke voordelen en nadelen 
ten opzichte van de originele oostvariant in het vastgestelde bestemmingsplan. Deze quickscan is 
gedaan door en met het projectteam, interne en externe adviseurs, OMU, direct betrokken 
ondernemers, portefeuillehouders. Hierbij is vanuit diverse zichtpunten gevolgen besproken; 
juridisch, planning, kosten en opbrengsten, draagvlak, communicatie, (politiek)-
besluitvormingsproces, potentiële ontwerpverbeteringen etc.  
De uitkomst van de quickscan is besproken in een Themabijeenkomst in het college op 28 maart jl. 
Het college heeft vastgesteld dat zij met alle nieuwe kennis ruim voldoende kansen ziet in 
variant(en) waarin het zuidelijkste deel van de nieuwe weg westelijker komt te liggen. Belangrijkste 
overweging van het college is dat in de vorm van een nieuw onderzoek/studie naar varianten op een 
goede manier ook invulling wordt gegeven aan de aangenomen moties en amendementen.  
 
Korte nieuwe Variantstudie 
Het besluit van het college (d.d. 28 maart jl.) is om tot juli 2023 een nieuwe Variantstudie uit te 
voeren, in samenspraak met de betrokken ondernemers en OMU en projectteam. In de studie 
worden enkele nieuwe varianten uitgewerkt qua ontwerp – eigendom – kosten – draagvlak – 
ruimtelijke kwaliteit enz. Alle varianten, inclusief de originele oostvariant, worden vervolgens met 
elkaar vergeleken. Deze vergelijking zal basis zijn voor een advies van het projectteam aan het 
college over de (vernieuwde) variantkeuze. Veel informatie is al beschikbaar, het is haalbaar om de 
Variantstudie in enkele maanden goed uit te voeren. 
 



 

Overig / raakvlakken 
a. Nu is besloten tot het uitvoeren van een nieuwe Variantstudie, inclusief actuele kostenraming 

voor infrastructuur en vastgoedaankopen, is het naar mening van het college niet meer 
opportuun voor de gemeenteraad om de opgedragen (dure) externe second opinion uit te laten 
voeren op enkel de originele oostvariant. Het is nu zinvoller om eerst capaciteit te besteden aan 
deze Variantstudie en een hernieuwde keuze voor de beste variant voor te bereiden. Na de 
keuze voor een variant rond de zomer kan alsnog worden besloten tot een externe toets van 
een kostenraming van de verse voorkeursvariant. 

b. De bedoelde Variantstudie betreft alleen het zuidelijkste deel van het wegtrace, globaal tussen 
perceel Kuipersweg 19 en de Hollandbaan. Het overige deel van het project is geen onderwerp 
van studie of wijzigingen. 

c. De bestemmingsplanprocedure blijft ongewijzigd doorlopen. Op het vastgestelde 
bestemmingsplan zijn in de eerste maanden van 2023 16 beroepschriften ingediend bij Raad 
van State. Naar verwachting worden deze beroepen behandeld in een zitting in het voorjaar 
2024. Uitgezonderd enkele ondernemers in het zuidelijke deel van het projectgebied, zijn er voor 
de andere belanghebbenden rondom het project geen wezenlijke wijzigingen te verwachten uit 
de Variantstudie.  
Een mogelijk gevolg van de Variantstudie kan wel zijn dat voor het zuidelijke deel van het 
projectgebied een herzien bestemmingsplan moet worden gemaakt dat past op een nieuw 
gekozen variant, en dat dit bestemmingsplan nieuw de procedure moet doorlopen en moet 
worden vastgesteld door de gemeenteraad. 

 
Financiën 
Het besluit tot uitvoeren van een nieuwe Variantstudie heeft geen wezenlijke financiële gevolgen. De 
tijd die nu besteed wordt aan de studie wordt naar verwachting weer goedgemaakt door een vlotter 
vervolgproces op basis van een variant met meer draagvlak en minder impact op ondernemingen. 
Naar verwachting zijn de kosten van vastgoedaankopen in enkele varianten lager. 
De kosten van een externe 2nd opinion op de kostenramingen worden vooralsnog niet gemaakt. 
 
Vervolg 
a. Het college verwacht voor de zomer 2023 een besluit te nemen op de nieuwe Variantstudie, en 

een keuze te maken voor de voorkeursvariant. De gemeenteraad wordt hierover uiterlijk in juli 
geïnformeerd. 

b. Over het uitvoeren van de Variantstudie wordt een persbericht opgemaakt voor de media. 
 
 
Bijlagen 
-- 
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